
ASSOCIACIO DE VEÏNS I VEÏNES

DEL BARRI GòTIC___________

carrer Nou de Sant Francesc 21, baixos

08002 Barcelona 93 3151820 avbarrigotic@gmail.com

ASSEMBLEA GENERAL DE SOCIS I SÒCIES MAIG 2015

Assistents:
Reme Gomez, Eva Peña, Rosa Rodriguez, Carme Soler, Teresa Picazo i Albert.Sancho
Veïns i veïnes Diego Swarstein, Andres Ibañez, Teresa Creus, Marta Mallafre, Diana
Oliva, Susana Oliva i Calixto Sobrado,

Ordre del dia:
1. Aprovació de l’acta anterior
2. Presentació del nou servei d’assessoria jurídica
3. Estat de comptes de l’associació
4. Memòria activitats
5. Torn obert de paraula

Intervé com a presidenta Reme Gomez que fa un repàs d’aquelles activitats més
importants que ha dut a terme l’associació i s’assenyala en especial la xerrada de
turisme que va proporcionar les eines per constituir un grup de turisme actiu fins ara.

Accions com a la del mercat de la Boqueria o el tour veïnal al Gòtic han estat algunes
de les iniciatives del grup que ha funcionat a través de convocatòries del correu
electrònic i s’ha anat engrandint fins aconseguir representacions de tots els barris de
Barcelona afectats pel turisme.

Participació
Es justifica la no presencia de l’associació en els Consells de Barri Gòtic i Comissió de
seguiment per raons acordades en referència a la manca d’operativitat i la poca utilitat.
No obstant s’han mantingut les reunions amb la Taula de Seguretat i la Comissió de
Seguiment del Pla d’Usos.

Servei d’assessoria jurídica
Rosa Rodriguez qui s’encarrega de la gestió de l’assessoria jurídica explica com
funciona el servei. Problemàtiques recollides: desnonaments, comerç emblemàtic, veïns
amb un ordre de desnonament que ha acabat als tribunals amb èxit, es positiu pels veïns
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i funciona de manera regular els dijous a la tarda. Els costos de les demandes i honoraris
d’acompanyaments son a part

Reme Gómez fa referència a l’acompliment dels objectius d’aquesta candidatura
presentada l’any passat.
L’objectiu prioritari era tirar endavant a La Negreta. Les entitats noves que utilitzen La
Negreta són Centre de Dia La Mercè o el Centre Compartir que fan un ús gratuït de
l’espai. Assemblea de Joves de Ciutat Vella participen de la gestió i de les tasques de
manteniment de la Negreta a canvi de fer ús de l’espai. Continuem amb la línia d’anar
creant xarxa i que la gent ens conegui. Definitivament hem trencat el nostre aïllament.

S’explica que el local és del Ajuntament i ha d’estar obert al barri gratuïtament. El que
es demana és la col·laboració descrita en el nostre protocol: neteja i participació en
activitats. Aviat portarem 2 anys en aquest espai i hem d’anar-lo millorant.
Falta el cartell de la porta que digui qui som.
De les reivindicacions de l’escola Baixeras sobre el solar del carrer Sotstinent Navarro,
que les hem fet també nostres, Calixto Sobrado afegeix que l’escola Baixeras havia
d’anar on és ara l’escola Drassanes, i no entén que no hagin traslladat una escola que
havia de ser del barri. Opina que si hagués estat l’escola Baixeres aquí, en lloc de tants
bars hi hauria més comerç de barri, la major part dels pares i mares de l’escola
Drassanes viuen al Raval i això condiciona.

Reme Gómez diu que es una cosa d’ensenyament i que estem molt contents que el
Baixeras reclami aquest solar pel barri i convida als assistents a participar. S’informa
també que la FAVB convida als alcaldables a parlar sobre les seves propostes via BTV
en directe i presencialment a l’Ateneu del Poble nou i si algú vol anar que ho
comuniqui. A la Negreta hi haurà una xerrada prèvia i també convidem a assistir-hi.

Marta Mallafré informa que l’ajuntament vol posar una placa a la placeta de Manuel
Ribé en memòria dels veïns i veïnes mortes a la guerra.

Aprovació acta anterior
Teresa Picazo presenta l’acta de l’any passat i demana si hi ha alguna esmena
s’aprova l’acta per unanimitat.

Estat de comptes
Eva Peña presenta l’estat de comptes. Les quotes dels 56 socis, i les despeses que
compartim conjuntament amb l’Espai social del Gòtic “la Negreta”.
Responent a Calixto Sobrado que demana pel lloguer del local s’informa que s’han
pagat 867 euros de lloguer anual que es paguen entre tots, a través de les festes populars
al barri com la revetlla de Sant Joan. Els 50 euros corresponen a una participació que es
va demanar inicialment a cada col·lectiu ja que calien diners per arrancar, aquest any no
ha calgut.
S’informa dels guanys que aporta la nevera amb l’import voluntari de begudes a 1 euro.
Carme Soler demana explicacions i es queixa de la quota de 50 euros.
Eva Peña diu que és la aportació de l’associació a La Negreta i tots els col·lectius van
fer el mateix.
Finalment es parla del deute del lloguer que reclama hisenda de l’ajuntament de 2013
sense tenir en compta que ja l’havíem avançat quan encara no teníem local, també del
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problema de desaigües del local i que hem tingut que assumir. Es un problema de
l’edifici que es complica la gestió al no tenir tècnica de barri.

Comunicació
Reme Gómez diu que s’envien les informacions als socis via correu electrònic i no
sabem si en son prous per estar informats, també fem servir el facebook, sabent que no
tothom te accés.
La idea és involucrar el màxim els veïns i veïnes de tot el que fem.
Carme Soler demana participar de les reunions de la Junta, encara que no es tingui vot.
Reme Gómez diu que una de les coses que s’han incomplert són les Juntes obertes per
manca de temps, varen dir que faríem una cada dos o tres mesos, a les altres no es
convida perquè són de feina. Proposa fer una llista de persones interessades en assistir a
les reunions i avisar per correu electrònic.
S’acorda per unanimitat

Torn obert de paraula
Ús dels terrats per a festes turístiques
Diana demana que consti en acta, el que passa amb Palau Gralla, les festes del terrat,
Portaferrissa 30, carrer del Pi 13, són terrats que l’envolten. El terrat del Palau Gralla
l’han llogat uns colombians i cada nit hi ha festa, llums i pantalles, qui lloga els pisos
turístics els dóna les claus del terrat. Si no hi ha normativa demana a l’associació que
intervingui per a què hi posin fil a l’agulla, des del seu domicili se sent molt. Se li
ofereix que parli amb Matias Griful
Diana segueix dient de que son carrers estrets i el soroll se sent molt es queixa que
l’Ajuntament no ha respost a les seves demandes.
Rosa diu que totes les denuncies que surten d’aquesta reunió encara que siguin
individuals són també col·lectives.
Marta diu que l’any passat va sortir la proposta de l’Ajuntament per a què es fessin
servir els terrat, i es queixa que no tenim prou amb el soroll al carrer, sinó que ara el
tindrem al terrat.
Albert diu que l’administració ara està obligada a respondre les queixes.

Soroll al carrer, discoteques i normatives incongruents
Andres diu que viu davant la discoteca Marula i molesta molt. Diu que ha parlat
vegades amb l’Ajuntament i sempre li han dit que com tenen llicència no es pot fer res,
el cas es que tanquen molt tard, a les 4 o 5 de la matinada i no es pot dormir. Demana
que com associació s’intervingui ja que no es el mateix una denuncia d’un veí que si la
fa l’associació.
Segueix dient que a l’eix Escudellers - Arc del Teatre tenim un munt de discoteques i
això no pot ser, s’ha de defensar els drets dels veïns a poder descansar. Es queixa de la
incongruència de les normatives que aprova l’Ajuntament com les associacions
cannàbiques que les volen reduir, segons normativa en menys de 150 m d’una escola no
pot haver-ne cap. El senyor Forn diu que demà tancaran les associacions cannàbiques,
considera que són uns hipòcrites perquè té una just davant de casa meva i no l’han
molestat mai, de cop i volta treuen una normativa que obliga a tancar-les, en canvi les
discoteques que fa soroll i emprenyen al veïnat és impossible fer-les les tancar.

Calixto diu que l’aforament permès a aquestes discoteques són una barbaritat i que no
haurien d’haver en aquests carrers tant estrets com la del carrer Comtesa de Sobradiel,
Escudellers etc.
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Albert diu que preguntarà als serveis jurídics no s’entén que puguin tancar a les 5 de la
matinada. Andres diu que s’han de mirar les permutes etc.
S’informa finalment que s’ha creat un grup de turisme i se’ls convida a participar i
lluitar contra aquests problemes que són comuns al barri.

Retirada de llicències
Reme diu que una cosa son les llicències i el Pla d’Usos amb tots els governs
municipals han permès això, uns més que els altres. Si hi hagués una voluntat política
d’acabar amb l’oci nocturn, no estaríem parlant ara.
Es varen fer les al·legacions al Pla d’usos estaven dirigides en aquest sentit, no pot
haver segons quines activitats amb aquesta morfologia de barri, l’associació sempre ho
ha defensat allà on hem anat, ho preguntarem però li sembla que es molt complicat a
nivell de llicències amb Mercè Homs. No hi ha convivència possible.
Albert diu que això no és del tot cert perquè al Raval nomes amb una denuncia han
tancat bars, en canvi alguns són intocables com el Mas i Mas.
Andres es queixa que ell ha fet denuncies i la GU i passa de llarg considera que hi ha
suborn, és com el conflicte de la discoteca La Paloma al Raval.
Marta diu que ha entès que les llicències venen donades de mes amunt.
Andres proposa que amb la gent afectada pel Marula es podien plantejar una denuncia
col·lectiva o una acció legal que no sigui el cabreig personal.
Reme diu que l’associació pot donar suport a les denuncies individuals, podem demanar
a Matias Griful. Creu en definitiva és una qüestió de voluntat política.
Andres diu que el veïnat no vol discoteques al barri, per als propers alcaldes i regidors
Reme respon respecte a les llicències que les concedeix l’Ajuntament però que segons
quin tipus de llicències venen condicionades per normatives diferents i no depenen
únicament de l’Ajuntament, sinó de la Generalitat o l’Estat.
L’associació recollirà les propostes i com associació les hi donarem suport

Sumari del cas de corrupció al Districte i llicències HUT
Andres demana pel cas d’Helio Lozano
Reme diu que a l’inici del mandat de Mercè Homs li varem preguntar pel tema ja que
varen ser molt crítics quan estaven a l’oposició i ara diuen que tot està molt be.
Albert proposa fer una radiografia de les denuncies i presentar-lo al proper regidor, amb
un bon llistat podem fer molta pressió.
Reme diu que sigui qui sigui que guanyi en aquestes eleccions s’ha produït una
esquerda que ens afavoreix i no ens podran obviar.
Albert afirma que en el nou context tindrà molt sentit aquesta reivindicació. Un llistat
de HUT que sembla que no hagi servit per a res, amb els nous que surtin, si.
Encara que no guanyin Cup i BCN en Comú la patacada que es dóna a CIU i PSC es
monumental.

Es dóna les gràcies als assistents i se’ls convida a participar de les reivindicacions que
promou l’associació i a les activitats de La Negreta

S’acaba la reunió a les 21:15

La secretaria, Vist i Plau
La presidenta
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